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Slovenské policii se podařilo potvrdit pravost hlasů z nahrávky týkající
se korupční aféry Gorila z doby před více než deseti let, která se týká
podezření z uplácení politiků a vysokých úředníků. Končící šéf vyšetřovacího
týmu Lukáš Kyselica to řekl listům Sme a Denník N. Zmíněnou nahrávku
policie loni zajistila na paměťovém klíčí USB při domovních prohlídkách
u kontroverzního slovenského podnikatele Mariana Kočnera, který byl
mezitím obviněn z objednání loňské vraždy novináře Jána Kuciaka a také
z ekonomické kriminality.

Korupční aféra vypukla na konci roku 2011, kdy na internet unikly dokumenty s názvem Gorila.
Popisují korupci v letech 2005 a 2006 za vlády tehdejšího premiéra Mikuláše Dzurindy finanční
skupinou Penta, která za to podle tisku získala vliv na privatizaci a na chod některých podniků.

„Požádal jsem znalce, aby prozkoumal hlasy, které se nacházejí na zmíněném klíči, a srovnal je
s jinými hlasy, kterém jsem zajistil. Výsledkem je nejvyšší míra shody, kterou lze takto vyjádřit,“
uvedl Kyselica, který se rozhodl odejít z policie a který zvažuje vstup do politiky. Neupřesnil osoby,
které se podařilo na nahrávce ztotožnit.

Spis Gorila zachycuje údajná setkání představitele Penty Jaroslava Haščáka s různými politiky
a dalšími osobami v jednom bytě v Bratislavě. Spis podle médií na základě odposlechů vypracovala
slovenská tajná služba SIS. Z dokumentu vyplývá, že v bytě se dojednávaly anebo i přímo přebíraly
úplatky. Podle dokumentu se tam Haščák setkával například s tehdejší členkou vedení Fondu
národního majetku Annou Bubeníkovou nebo s někdejším ministrem hospodářství Jirkem
Malchárkem.

Jediným z nyní aktivních slovenských politiků, který s finančníkem Haščákem ve zmíněném bytě
podle uniklých dokumentů v roce 2006 hovořil, je šéf nejsilnější slovenské vládní strany Směr-
sociální demokracie a expremiér Robert Fico. Ten byl tehdy opozičním politikem a s Haščákem prý
debatoval i o poměrech ve Směru-SD. S finančníkem se podle nepotvrzených informací opakovaně
setkal i Ficův pobočník, jedna ze schůzek se měla uskutečnit po volbách v roce 2006, po kterých se
Fico poprvé stal premiérem.

Fico v uplynulých letech opakovaně odmítl odpovědět na novinářské dotazy, zda se s Haščákem ve
zmíněném bytě setkal. Premiér a místopředseda Směru-SD Pellegrini se Fica zastal. Po dnešním
jednání vlády Pellegrini tvrdil, že pokud se pravost spisu Gorila potvrdí, může z lidí, kteří jsou ve
spisu zmiňováni, spávat nejklidněji právě Fico.

Penta od propuknutí kauzy Gorila obsah zmíněného spisu zpochybňuje a odmítla i nařčení z nekalého
jednání.
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